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Henvendelse til Økonomiudvalget vedr. digital kommunikation med/digitalisering af Viborg 
Ældreråd. 
 
Vi har konstateret, at mulighederne for digital kommunikation med/til Viborg Kommunes 
forvaltning og medlemmerne af Viborg Ældreråd er yderst forskellige. 
 

Nogle har slet intet IT udstyr, andre har enten stationært eller bærbart udstyr med styresystemer 
over et vidt spænd: Android, iOS , Windows, altså fuldstændigt uens udstyr med tilsvarende uens 
Office programmer, hvoraf nogle end ikke kan ”læse” *.docx filer uden at have et 
konverteringsprogram. Også *.pdf filer vises på div. måder, afhængig af styresystemernes PDF-
læsere. 
 

Noget af medlemmernes bærbare udstyr kan (udstyret med Wifi kort) kobles på et internethotspot, 
hvis et sådant er tilgængeligt og, hvis der kan kobles op uden alt for megen besvær med 
mobiltelefon eller anden opfindsom adgangskontrol ved Ældrerådets møder. 
 

Kort sagt, intet udstyr eller privat udstyr af mange slags og aldre, hvilket er til stor frustration for 
Ældrerådets medlemmer. 
 

Vi vil meget gerne være en god og effektiv samarbejdspartner, men hvis vi skal være 
velforberedte på vore møder, så vi kan give kvalificerede svar ved høring af Ældrerådet, er de 
fleste nødt til at skrive dagsorden m. bilag/notater/kommentarer ud, og det koster dyrt for den 
enkelte. 
Printerblæk er i dag ikke billigt – for så vidt heller ikke papir i en kvalitet, der tillader en rimeligt 
læselig udskrift.  
En udgift på flere hundrede kr. årligt er derfor via digitalisering flyttet fra administrationen og 
over til rådsmedlemmet.  
 
Det finder vi ikke hensigtsmæssigt, især ikke, når hensigten med digitaliseringen er at opnå 
ressourcebesparelser, ikke at flytte udgifterne fra administrationen over på medlemmerne af Viborg 
Ældreråd. Vi mener, at tiden er løbet fra, at vi vender tilbage til, at sekretariatet igen sender alt 
skriftligt materiale ud pr. brev til medlemmerne.  
Dette kan, efter Økonomiudvalgets afgørelse, blive fremtiden, men er ikke særligt hensigtsmæssigt. 
                                                                                                           
Vi anmoder derfor forvaltningen/Økonomiudvalget om at tildele (låne) medlemmerne af 
Viborg Ældreråd tidssvarende digitalt udstyr med programmel, der gør, at alle medlemmer af 
Ældrerådet har samme udstyr og samme adgang til at læse og behandle de digitale skrivelser, 
sekretariatet tilstiller dem, samt at det kan anvendes både hjemme og på vore møder. 
 

Det hurtigt accelererende udbud af moderne tablets med sim-kort slots vil være en ret så begrænset 
udgift for Viborg Kommune, men en meget stor hjælp for medlemmerne af Viborg Ældreråd, så 
længe de er medlemmer af rådet, til at yde en velforberedt og kvalificeret indsats både for 
kommunen og for kommunens rigtig mange ældre medborgere. 
 
Viborg Kommune går ikke enegang ved at tildele et sådant udstyr til Ældrerådet, da mange 
kommuner i Danmark allerede for længst har udstyret deres Ældreråd med digitalt udstyr. 
Vores begrundelse for anmodningen er imidlertid, at moderne teknologi i kombination med  
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informativt arbejdsmateriale og et godt samarbejde med Viborg Kommune kunne gøre Viborg 
Kommune til mønsteret for alle andre kommuner. 
 
 


